

**Dancing experience internationally: the special dance on the Day of German Unity**

On 3 October 2023 the BLACK HILL DANCERS had invited to a Square Dance special dance at the communal hall in Liemehna/Jesewitz. 128 dancers out of 38 clubs from all over Germany made their way there in order to hear the guest caller, Brian Hotchkies, who had come from Australia.



*Guest caller Brian Hotchkies from Australia explained step sequences with the patience of an angel and was delighted when they worked.*

*Der aus Australien stammende Gast-Caller Brian Hotchkies erklärte mit Engelsgeduld Schrittfolgen und freute sich, wenn es klappte.*

We experienced what Square Dance is all about: an active and cheerful mixture of completely different people, who until now did not know each other. Bavaria, Saxony, people from the Rhineland and northern lights from the coast stood together in the same square. It doesn't matter whether you come from the east or the west when

**Tanzerfahrung international: das Special am Tag der deutschen Einheit**

Die BLACK HILL DANCERS hatten am 3.10.2023 zu einem Square Dance Special in den Gemeindesaal nach Liemehna/Jesewitz eingeladen. 128 Tänzerinnen und Tänzer von 38 Clubs aus ganz Deutschland machten sich auf den Weg, um den aus Australien angereisten Gast-Caller Brian Hotchkies zu hören.



*The decorations in the Liemehna ballroom provided an Australian flair.*

*Für australisches Flair sorgte die Deko im Festsaal Liemehna.*

Wir erlebten, was Square Dance immer wieder ist: ein aktives und fröhliches Miteinander völlig unterschiedlicher und oft bis dahin einander unbekannter Menschen. Bayern, Sachsen, Rheinländer und Nordlichter von der Küste standen zusammen in einem Square. Ob aus Ost oder West spielte keine Rolle, wenn man zusammen

you dance together and all contribute towards successful dancing sequences.

The Australian english proved to be a challenge for everyone to follow Brian Hotchkies' really genial calls. And he explained with the patience of a saint for everyone on the dance floor the step sequences and formations for 2, 4 and 8 squares, who were dancing together at the same time. Being right there in the middle of everything is such a delight, simply indescribable. It has always touched me when I succeed in following a path together with other people. That connects. But to dance for six hours with strangers in varied formations and new constellations creates a very special kind of fellowship. That is not just fun, that is really a pleasure.

Incidentally, attention was also paid to the creature comforts, the call for contributions to the potluck led to a varied buffet, which all could make good use of in the breaks.

### **After the celebration is before the celebration...**

The BLACK HILL DANCERS are planning their next big event. We "greenhorns" are right there in the middle and looking forward to it. And if there is something I regret then solely the fact not to have started with Square Dance earlier. But what was the saying again? You don't need to discuss mistakes! We are looking forward: our club will celebrate its 20th birthday on 15 June 2024 with a big party. So make a note of the date now!!!

tanzt und alle dazu beitragen, dass die Choreografien gelingen.

Das australische Englisch machte es für alle zur Herausforderung, den wirklich genialen Calls von Brian Hotchkies schnell zu folgen. Und der erklärte mit einer Engelsgeduld allen auf dem Parkett Schrittfolgen und Formationen für 2, 4 und 8 Squares, die gleichzeitig mit- und ineinander tanzten. Da mittendrin zu tanzen und dabei zu sein ist ein solches Vergnügen, einfach unbeschreiblich. Mich berührt schon immer sehr, wenn es gelingt, mit anderen Menschen einen Weg gemeinsam zu gehen. Das verbindet. Aber sechs Stunden mit fremden Menschen in variantenreichen Formationen und immer neuen Konstellationen zu tanzen, schafft eine besondere Art der Gemeinschaft. Das macht nicht nur Spaß, das ist wirklich reines Vergnügen.

Übrigens: Auch für das leibliche Wohl war ausreichend gesorgt, der Potluck-Aufruf hatte zu einem abwechslungsreichen Buffet geführt, an dem sich alle in den Tanzpausen stärken konnten.

### **Nach dem Fest ist vor dem Fest...**

Die BLACK HILL DANCERS planen schon das nächste große Event. Wir „Neuen“ sind mittendrin und freuen uns schon. Und wenn ich etwas bedauere, dann allein die Tatsache, nicht schon früher mit Square Dance begonnen zu haben. Aber wie war das noch einmal? Fehler braucht man nicht zu diskutieren! Wir schauen nach vorn: Am 15.6.2024 feiert unser Club sein 20-jähriges Bestehen mit einem großen Tanzfest. Termin unbedingt vormerken!!!